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Hjortespring Naturplejeforening 

Bestyrelsesmøde 11. April 2023 
 

Til stede: Ejner, Grethe, Thais, Kim, Marie, Lone, Hans Henrik, Erling, Tove, Klaus (ref). Afbud fra 
Kristian og Pernille. 
 

1. Godkendelse af referat 

Referat af mødet d. 20. marts godkendt. 

2. Siden sidst 

a. Der er nu ryddet færdigt ved landevejspoppel der væltede ved Fugletårnsfold, 
stammer og grene bliver liggende så biller mm har noget at spise af. PODA går i gang 
med at reetablere hegn.  

b. Der er planlagt tjørneoptrækning d. 22. april. Lone opfordrer til at gå uden om hjørne 
ved den væltede poppel af hensyn til hjertegræs. 

c. Karin genovervejer lige stillingen som Egemor. 

3. Nye folde / fold 

Udbudsmaterialet var modtaget og rundsendt til bestyrelsen. Det drejer sig om de tre folde: 
Smørmosefolden, Fedtmosefolden og Lindholmfolden. Ejner har været til besigtigelse sammen 
med kommunen og andre potentielle forpagtere. Vilkårene for de tre folde er som 
udgangspunkt ens – men med vigtige forskelle: Fedtmosefolden skal være helårsgræsning 
uden rotation. For Smørmosefolden gælder at det udelukkende skal være storgræssere, 4 
dyreenheder. Vandinstallation og fangstfolde leveres af kommunen.  

Erling vurderer at det ikke vil ændre på HJN momsstatus (ikke momsregistreret) hvis vi indgår i 
en sådan aftale. En ny forpagtningsaftale vil ikke påvirke vores eksisterende aftale(r) med 
Herlev kommune. Når de eksisterende aftaler på et (ikke fastlagt) tidspunkt skal genforhandles 
må man overveje det. Paragraf 8 i udbudsmaterialet omkring løn- og arbejdsvilkår vil ikke få 
betydning da HJN baseres på frivilligt, idealistisk arbejde.  

Et væsentligt spørgsmål er den ekstra tid som det vil tage for vagterne med en ekstra fold. Ved 
at placere fangefolde i Klausdalfold og Smørmosefold lige overfor hinanden vil det være et 
begrænset ekstra arbejde. Vores nuværende kalveleverandør vil også kunne levere 4 kalve til 
Smørmosefolden – men under en anden aftale end de andre kalve.  

Bestyrelsens samlede vurdering er at HJN skal indgive et bud på at forpagte Smørmosefolden. 
De økonomiske forhold blev diskuteret og det aftaltes at Erling og Ejner har prokura til at 
udforme tilbud og forhandle med kommunen. 

4. Udbinding 

a. Udbinding af lam og moderfår bliver d. 7. maj. Det bliver 7 moderfår med 13 lam (et 
mindre end tidligere forventet). Fåreavler (Jerry og Torben) er tilmeldt dagbog og kan 
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så selv følge med (det var væsentligt for dem at der var så godt styr på dyrene som 
HJN har og de ville gerne kunne følge med). Afgang til slagter er planlagt til 8. 
oktober med udlevering af kød d. 11. oktober. 

b. Udbinding af kalve var planlagt til 30. april, men er efter bestyrelsesmødet udsat til 
d. 11. maj for at have nok grøde i græsset.  

c. Der bliver sat vand på systemet en af de kommende dage. Alle må gerne hjælpe med 
at holde øje med utætheder.  

5. Hjemmeside 

Kim er ved at komme til bunds i problemerne. Vagtlisten skulle fungere nu. 

Udsendelse af nyhedsbreve har drillet pga. en begrænsning i hvor mange mails der kan sendes 
fra programmet indenfor en periode. Nogle har derfor oplevet at få mails flere gange – andre 
har så ikke at fået mails. En ny work around vil forhåbentlig løse dette. Hjemmesiden opererer 
med et hierarki af forskellige roller der for den uindviede kan virke lidt uoverskueligt. Alle i 
bestyrelsen har administratorrolle.  

6. Status på vagt/vagter 

Mangler status på græsvagter. 

7. Evt 

Der er bestilt 7/8 kalv samt 8/2 lam. 


